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Primaroute <primaroute@nozicka.cz> 29. listopadu 2023 v 14:04
Odpovědět-komu: primaroute@nozicka.cz
Komu: Tomas Grim <tg.cuckoo@gmail.com>

Ahoj Tome,

posílám pár příkladů. Vybral jsem papoušky, těm nejlépe rozumím.  Nové návrhy by měly v co největší míře zachovat stávající
názvosloví a ctít práci předchůdců. 

Názvosloví papoušků vychází od prof. Jandy, poté ho zpracoval MUDr. Jaroslav Karásek ve 40 tých letech a pak ho v roce 1980
zpracoval kolektiv vedený akademikem Josefem Kratochvílem. To se používá prakticky dodnes.

Několik " do očí bijících" příkladů nesmyslů :

původní:Papoušek zpěvavý návrh rosela zpěvavá (Psephotus haematonotus)  Rozely jsou velmi transparentním
rodem, s naprosto typickými znaky. Pokud by jsme toto jméno použili na jiné rody, je to špatně.

původní: Mada modrotemenný a návrh aexandr modrošíjný (Tanygnathus lucionensis)  Alexandři jsou velmi
transparentním rodem, s naprosto typickými znaky. Pokud by jsme toto jméno použili na jiné rody, způsobíme
totální nesouhlas a odpor těch, které papoušky nejvíce zajímají. To je asi, jako bychom přejmenovali damany
skalní na slony skalní. Byť jsou příbuzní.

původní:Alexandr rudohlavý návrh:Alexandr indický (Psittacula cyanocephala) - ve všech starších názvoslovích
se jmenuje rudohlavý. V Indii žije dalších 5 druhů alexandrů...

původní: kakadu Goffinův - návrh: kakadu tinimbarský (Cacatua goffiniana) - je jako Goffin nazvaný snad ve
všech jazycích

Otázka je taky nutnosti přejmenovat všechny australské druhy na papouškovce. U želv se název želva používá
pro druhy z rozdílných čeledí.

Pěkný den

J.

 

Dne 25.11.2023 v 13:55 Tomas Grim napsal(a):

Ahoj Jožko,
zmiňoval jsi Tvoje rozladění ze změn názvosloví papoušků.
Na ČSO jsem na názvoslovnou komisi, z řady i dalších důvodů, podal stížnost.
Výbor ČSO bude stížnost řešit 6. 12. na schůzi, pozvou si i někoho z komise.
Jen chtějí konkrétní příklady, kde nám vadí jména, nebo spíš jejich změny.
Pošlu jim několik za sebe, ale větší účinek bude mít, když pošleš pár příkladů za sebe. Třeba 5, nebo max. 10, víc
netřeba si myslím s tím ztrácet čas.
Případně nějaké obecné doporučení, co by (ne)měli dělat.
Pošli ideálně mně, v podobě, kterou můžu např. vytisknout do PDF a přiložit k mé zprávě.
Rád bych to odeslal do 30. 11., ať to má výbor k ruce a úvaze s předstihem.
Ok? (ať nečekám zbytečně)
Zdravím,
T
Tomáš Grim
tomasgrim.com

http://www.tomasgrim.com/
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